

Title (en)

Pulmonarily actuated valve.

Title (de)

Lungengesteuertes Ventil.

Title (fr)

Clapet contrôlé par action pulmonaire.

Publication

EP 0371209 A2 19900606 (DE)

Application

EP 89116092 A 19890831

Priority

DE 3840058 A 19881128

Abstract (en)

The invention relates to a pulmonarily actuated valve (1) for overpressure operation in the interior of a protective breathing mask, consisting of a valve housing (2) having a spring-loaded control diaphragm (8), which subdivides the valve (1) into an outer chamber (16) connected to ambient pressure and a breathing chamber (17) carrying the breathing gas, the control diaphragm (8) controlling an inlet valve (6) for the breathing gas via a manually released control button (11) and a lever device (13, 14). The invention solves the problem of preventing unintentional release or switching on of the valve from the rest position into the operating position in the event of external vibrations. This is done by virtue of the fact that in its central region the control diaphragm (8) has an elastic protuberance (9) with a depression (9a) into which in the event of release of the control button (11) a tappet (12) integrally formed thereon can lock home positively and carry along the control diaphragm (8) with the protuberance (9) into a recess (24), arranged above the control diaphragm, of an insert (10). In this connection, the protuberance (9) is supported in the recess (24) lying tightly against it. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft ein lungengesteuertes Ventil (1) für den Oberdruckbetrieb im Innenraum einer Atemschutzmaske, bestehend aus einem Ventilgehäuse (2) mit einer federbelasteten Steuermembran (8), die das Ventil (1) in eine mit dem Umgebungsdruck in Verbindung stehende Außenkammer (16) und in eine das Atemgas führende Atmungskammer (17) unterteilt, wobei die Steuermembran (8) über eine manuell auszulösende Betätigungsstaste (11) und eine Hebeleinrichtung (13,14) ein Einlaßventil (6) für das Atemgas steuert. Die Steuermembran (8) weist in ihrem zentralen Bereich eine elastische Erhebung (9) mit einer Vertiefung (9a) auf, in die beim Auslösen der Betätigungsstaste (11) ein an dieser angefornter Stößel (12) formschlüssig einrastbar ist, und die Steuermembran (8) mit der Erhebung (9) in eine oberhalb der Steuermembran angeordneten Ausnehmung (24) eines Einsatzstückes (10) mitnimmt. Hierbei stützt sich die Erhebung (9) in der Ausnehmung (24) eng anliegend ab.

IPC 1-7

A62B 9/02

IPC 8 full level

A62B 9/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A62B 9/022 (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0371209 A2 19900606; EP 0371209 A3 19911218; EP 0371209 B1 19940427; DE 3840058 A1 19900531; DE 3840058 C2 19910314; DE 58907574 D1 19940601; US 5016627 A 19910521

DOCDB simple family (application)

EP 89116092 A 19890831; DE 3840058 A 19881128; DE 58907574 T 19890831; US 44182989 A 19891127